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Nyomtatott és online sajtó 
 

Orbán Viktor: Ukrajna felvétele nem jó deal 
2025. május 6. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Index. Telex, Hír TV, ATV, Origo 

Ukrajna felvétele az Európai Unióba nem jó deal, Ukrajna nem hozzáadott érték, hanem csőd 

- írta közösségi oldalán Orbán Viktor miniszterelnök. Manfred Weber, az Európai Néppárt 

frakcióvezetője mai sajtótájékoztatóján üzent a magyaroknak. "Ne maradjunk adósok!" - 

fogalmazott. Kifejtette: Magyarországot azért vették fel az Európai Unióba, mert a tagok ezzel 

jól jártak. "Jó deal volt. Németországnak is, Herr Weber" - írta. "Ukrajna felvétele nem jó deal. 

Ukrajna nem hozzáadott érték, hanem csőd. Óriási hiba, ha az európai pénzeket Ukrajnába 

küldjük, ahelyett, hogy a gondokkal küzdő európai gazdaság megerősítésére fordítanánk. Ideje 

lenne, hogy az európai vezetők az európai embereket képviseljék, Herr Weber!" - írta a 

miniszterelnök. 

 

Szijjártó Péter: Magyarország nem akar az ukrán maffia átjáróházává válni 
2025. május 6. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Demokrata, Origo 

A kormány mindenképp el akarja kerülni, hogy Magyarország Ukrajna gyors európai uniós 

csatlakozása nyomán ukrán munkavállalók százezreinek célpontjává, továbbá az ukrán maffia 

átjáróházává váljon - jelentette ki a tárca tájékoztatása szerint Szijjártó Péter külgazdasági és 

külügyminiszter kedden Tiszaújvárosban. A tárcavezető a városban rendezett lakossági fórum 

előtt arról számolt be, hogy az ukrán elnök néhány nappal ezelőtt azt mondta, hogy a magyar 

emberek többsége támogatja országa EU-csatlakozását, ám erről nem ő, hanem a magyarok 

fognak dönteni. "Világos, hogy az Európai Néppárt magyarországi tagpártja, Manfred Weber 

beosztottjai, vagyis a Tisza Párt támogatja Ukrajna európai uniós csatlakozását, viszont a 

magyar emberek véleményét nem a Tisza Párt és nem Volodimir Zelenszkij határozza meg, 

hanem maguk a magyar emberek" - szögezte le. 

 

Kelemen Hunor: Simiont és Georgescut csomagban kapnánk – veszélyt 

jelentenek mindenkire 
2025. május 6. – maszol.ro 

Feje tetejére állt az ország. Május negyedikén George Simion nagy fölénnyel megnyerte az 

államelnökválasztás első fordulóját, és az épeszű ember döbbenten nézte a választási 

eredményeket illusztráló országtérképet, amely azt mutatta, hogy a székelyföldi megyéken 

kívül minden más megye narancssárga. Hétfőn lemondott Marcel Ciolacu miniszterelnök és 

felbomlott a Szociáldemokrata Párt, a Nemzeti Liberális Párt és az RMDSZ alkotta koalíció. 

Kelemen Hunor RMDSZ-elnökkel sorra vettük a választások óta történteket. – Minek 

tulajdonítható ez az eredmény? – Elsősorban azt gondolom, hogy a protest szavazatokat kell 

nézni, látni, és ez nagyon erős volt. A rendszerellenesnek tekintett jelöltekre leadott szavazatok 

domináltak. Ha megnézzük a Simionra leadott szavazatokat, a Nicușorra leadott szavazatokat 
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és a Lasconira leadott szavazatokat, ezek összességében, valamilyen mértékben arról szólnak, 

hogy a rendszer ellen voksoltak. A jelölteket - mindhármat - a szavazók úgy azonosították be, 

mint a mainstream pártok ellenes, rendszerellenes jelölteket. Természetesen ott volt az 

emberekben az a frusztráció, ami a tavalyi választások érvénytelenítését követően a 

társadalomban felgyűlt. A választópolgár így szokta büntetni a politikai vezetőket, így szokta 

lereagálni, ha valamire vagy valakire dühös: pecséttel a kezében. 

             
Kelemen Hunor: más most nem téma, Nicușor Dannak győznie kell  
2025. május 6. – Krónika, Székelyhon 

Kelemen Hunor kedden kijelentette, hogy az RMDSZ számára Nicușor Dan elnökválasztási 

győzelme az elsődleges, de ehhez a független jelöltnek megfelelő mozgósítással több millió 

szavazatot kell szereznie. A szövetségi elnöktől azt kérdezték a parlamentben az újságírók, hogy 

mi a véleménye a Szociáldemokrata Párt (PSD) ellenzékbe vonulásáról. „Nincs semmilyen 

véleményem, ez a PSD dolga” – válaszolta a politikus. Kelemen emlékeztetett arra, hogy már 

az év elején azt nyilatkozta: ha a kormánypártok elnökjelöltje, Crin Antonescu nem jut be az 

elnökválasztás második fordulójába, akkor nem valószínű a koalíció fennmaradása. „Tegnap 

óta a koalíció hivatalosan már nem létezik. Természetesen az ügyvivő kormány 45 napig ellátja 

a feladatait” – jelentette ki az Agerpres szerint. Kérdésre válaszolva az RMDSZ elnöke 

lehetségesnek nevezte egy kisebbségi kormány megalakulását. Tévesnek nevezte a PSD-nek azt 

a döntését, hogy egyik jelöltet sem támogatja a második fordulóban. „Tőlük kell megkérdezni, 

hogy miért döntöttek így” – tette hozzá. Kelemen elmondta, hogy Nicușor Dan elnökválasztási 

győzelmét tekinti prioritásnak.  

 

Nagyon nehéz időszak vár a romániai magyarságra  
2025. május 6. – maszol.ro 

Könnyen előállhat az az eset, hogy mind az elnöki pozíciót, mind pedig a parlamenti többséget 

a szélsőséges pártok fogják elfoglalni – mondta a romániai helyzetről az InfoRádióban Szakáli 

István Loránd, a budapesti Oeconomus Gazdaságkutató Alapítvány stratégiai igazgatója. A 

nagyváradi származású szakértő szerint Romániában a vasárnapi választások után újból 

felbolydult az egyébként sem csendes politikai közélet, és elindult a politikai helyezkedés. Mint 

kifejtette, az Európa-párti Nicușor Dan mögött felsorakozott a PNL, az USR és az RMDSZ, de 

a legerősebb kormánypárt, a PSD nem foglal állást, a döntést a szavazói lelkiismeretére bízza. 

Szerinte a szociáldemokraták arra játszanak, hogy George Simion elnökké választását már nem 

lehet megakadályozni, de Simion szélsőséges, magyarellenes pártjával, az AUR-ral koalícióra 

léphetnek majd.  
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Kétszáz éve otthonra vágyó unitárius gyülekezet számára létesítenek templomot 

Kovásznán, Szabó Balázs is támogatja a kezdeményezést  
2025. május 6. – Krónika 

Kis háromszéki unitárius közösség templomának létesítését támogatja fellépésével Szabó 

Balázs magyarországi dalszerző, énekes, a Szabó Balázs Bandája alapítója, aki szerdán este lép 

fel önálló estjével Sepsiszentgyörgyön. A jótékonysági est azt a kezdeményezést támogatja, 

hogy unitárius templomot szeretnének létesíteni Kovásznán, ahol már az 1800-as évektől 

működik lelkes gyülekezet, de templomuk eddig nem volt. 2025-ben a gyülekezet megfelelő 

ingatlant talált, a templommá átépített hely nem csak istentiszteleti és gyülekezeti alkalmakat 

fogadna be, de gyermektáborokat is lehetne ott szervezni. A kezdeményezésről a 

Sepsiszentgyörgyön szolgáló Nagy Norbert segédlelkészt kérdeztük.  

 

A BBTE Socius Excellentia Meritorum díjjal köszönte meg Kató Béla emeritus 

püspök tevékenységét  
2025. május 6. – Krónika 

A kolozsvári Babeș–Bolyai Tudományegyetem (BBTE) Szenátusa a Református Tanárképző és 

Zeneművészeti Kar felterjesztésére Socius Excellentia Meritorum díjjal köszönte meg 

Főtiszteletű Kató Bélának, az Erdélyi Református Egyházkerület emeritus püspökének az 

egyetemért folytatott tevékenységét. A keddi ünnepi eseményen dr. Adrian Petrușel egyetemi 

tanár, a BBTE rektora köszöntötte az ünnepeltet, és köszönetét fejezte ki Kató Béla emeritus 

püspöknek, aki munkássága során számtalanszor támogatta az egyetem Református 

Tanárképző és Zeneművészeti Karát – olvasható a BBTE közleményében.  

 

Körmenettel, érseki szentmisével ünneplik Erdély első, 300 éves barokk 

templomát Kolozsváron  
2025. május 6. – Krónika 

Háromszáz évvel ezelőtt, 1725. május 13-án Antalfi János erdélyi püspök szentelte fel a 

kolozsvári barokk templomot a Szentháromság tiszteletére. A jeles évfordulóra ünnepi 

szentmisével, körmenettel és zenés szentségimádással emlékezik a kolozsvári Szent Mihály 

Római Katolikus Plébánia és a Katolikus Egyetemi Lelkészség – közölte közleményében a Szent 

Mihály Római Katolikus Plébánia sajtóirodája. A május 13-án, kedden este 6 órától kezdődő 

szentmise nyitányaként a templom kriptájában nyugvó papokról, szerzetesekről, a templom 

jótevőiről emlékeznek meg, majd a szentmise keretében hálát adnak az elmúlt három 

évszázadért, valamint áldást kérnek a jelenre, jövőre. A szentmise főcelebránsa Kovács Gergely 

gyulafehérvári érsek, szónoka pedig Zsódi Viktor piarista tartományfőnök lesz. A szentmise 

végén körmenetet tartanak az egyetem előtti téren, a Mária-oszlop körül, majd a templom 

lépcsőjéről adott szentségi áldással zárul az ünnepi liturgia első része.  
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A magyar sport napján teqball-asztallal gazdagodott a szilágysomlyói magyar 

iskola 
2025. május 6. – maszol.ro 

A magyar kormány jóvoltából egy teqball-asztallal gazdagodott a szilágysomlyói Báthory István 

Általános Iskola. Ez az első ilyen sporteszköz a Szilágyságban. Az ünnepélyes átadáson Szélesné 

Herman Ágnes kolozsvári konzul elmondta, a magyar kormány határozata alapján 2000 óta 

minden év május 6-án megünnepelik a magyar sport napját. Idén ennek a 25. évfordulóját 

tartják, ebből kifolyólag a Külgazdasági és Külügyminisztérium 25 darab teqball-asztalt 

adományoz a határon túli magyarságnak. Az adományozó levél átadását megelőzően a 

szilágysomlyói iskola igazgatója, Kovács Zoltán üdvözölte a konzulasszonyt, megköszönte az 

ajándékot, és arról biztosította a jelenlévőket, hogy jó helyre kerül a sporteszköz, mert általa 

tovább formálódik a helyi közösség, és mozgásra sarkallja a fiatalokat. 

 

Florin Birta: Az RMDSZ betartotta az ígéretét 
2025. május 6. – erdon.ro 

A május 4-i választások eredményeit értékelte május 6-án, kedd délután a PNL-

pártszékházban tartott sajtótájékoztatóján Florin Birta polgármester Mircea Mălan megyei 

tanácselnök társaságában. Elhangzott, hogy az államelnöki választáson a diaszpórával együtt 

9,5 millió román állampolgár voksolt, vagyis a nagykorú lakosság 53,21 százaléka. Bihar 

megyében 241.165-ön járultak az urnákhoz, azaz 48,54 százalék. Crin Antonescu körülbelül 89 

ezer, George Simion 74 ezer, Nicușor Dan 33 ezer, Victor Ponta 28 ezer, Elena Lasconi 4900 

szavazatot kapott. Crin Antonescu tíz olyan helységben nyert, melyet liberális polgármester 

vezet, négy PSD-s, mind a huszonkét RMDSZ-es és az egyetlen EMSZ-es irányítású 

településen. „Mint látható, az RMDSZ elvégezte a feladatát, betartotta az ígéretét. Bár az 

RMDSZ-es vezetésű településeken Crin Antonescu kevesebb szavazatot kapott, mint tavaly 

novemberben Kelemen Hunor, ez érthető, hiszen utóbbi magyar nemzetiségű és kizárólag csak 

a saját jelöltje volt akkor az RMDSZ-nek, míg most Crin Antonescu a teljes kormánykoalícióé”, 

magyarázta Florin Birta. 

 

Egy fokkal könnyeb feljelenteni azt, aki magyarságunkban megsért 
2025. május 6. – Székelyhon 

Olyan, most lezárult pereskedésről számolt be kedden Gyergyószentmiklóson a Székely Figyelő 

Alapítvány vezetője, amelynek lényeges hatásai lehetnek a következőkben. Az ügy alapját egy 

2023-ban tapasztalt visszásság képezte: a Diszkriminációellenes Tanács (CNCD) szabályzata 

szerint csak akkor fogadott el panaszt egy személy ellen, ha a panaszos megadja a feljelentett 

személy pontos lakcímét is. Ez azonban sokszor esélytelen. Árus ezt az abszurd helyzetet így 

szemléltette: ez olyan, mintha betörést csak akkor lehetne bejelenteni, ha a feljelentő ismeri a 

betörő pontos lakcímét. A konkrét ügy a 2023-as nagykárolyi Kölcsey-szobor avatása során 

történt magyarellenes megnyilvánulásokhoz kapcsolódik, amelyek miatt a Székely Figyelő 

Alapítvány panaszt tett a tanácsnál. A feljelentett személy neve és az, hogy melyik településen 

lakik, ismert volt, a CNCD azonban elutasította a panaszt, arra hivatkozva, hogy nem szerepel 
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benne a pontos lakcím. Az alapítvány bíróságon támadta meg ezt a döntést, és a pert 

megnyerte.  

 

Elemző: az elnökválasztáson nem az eszmék ütköztek, hanem a frusztrációk, a 

kudarc a PSD és a PNL hibája  
2025. május 6. – Krónika 

A fősodratú pártokból való kiábrándultság vezetett a megismételt romániai elnökválasztás 

vasárnapi első fordulójának némileg meglepő eredményéhez, a magyarokat pedig csak kis 

mértékben lehetett mozgósítani magyar jelölt híján – értékelt a Krónikának a megmérettetés 

után Pászkán Zsolt. A Magyar Külügyi Intézet külső szakértője úgy véli, az előre hozott 

választás rendkívül kockázatos lenne Románia számára, emellett kifejtette a véleményét a 

koalíció jelöltje kudarcának okairól, a pártokat sújtó vezetőválságról, továbbá kitért arra is, 

alkalmas lenne-e államelnöknek Nicușor Dan, és magyar szempontból mi várható Bukarest 

főpolgármesterétől, ha ő nyer.  

  

Pénzosztásról, örömökről és gondokról egy komáromi sajtótájékoztatón 
2025. május 6. – Ma7, Felvidék.ma  

Andruskó Imre és Orosz Örs, a Magyar Szövetség két Nyitra megyei és komáromi városi 

képviselője május 6-án a komáromi Ferences barátok utcája 26. címen működő 

médiateremben tartotta meg a havonta szokásos közös sajtótájékoztatóját. Ez alkalommal is a 

legutóbbi, illetve a közelgő testületi ülések legjelentősebb témái kerültek terítékre. Orosz Örs 

elöljáróban megjegyezte: május hatodika 2000 óta a magyar sport napja. Ugyanis a Magyar 

Athletikai Club (MAC) 1875. május 6-án Budapesten rendezte meg kontinensünk első 

szabadtéri sportversenyét, aminek emlékét ekképp őrzik. Fontosnak tartotta megemlíteni: a 

magyar sport 150. és a magyar sport napjának 25. évfordulója alkalmából Magyarország 

Külgazdasági és Külügyminisztériuma, Magyarország Pozsonyi Nagykövetsége, valamint a 

Nemzetközi Teqball Szövetség – FITEQ Kárpát-medence-szerte összesen 25, ebből a 

Felvidéken 10 darab teqball asztalt ajándékoz a magyar iskoláknak, sportegyesületeknek. A 

nemzetközi viszonylatban is egyre közkedveltebb magyar találmány, a labdarúgás és az 

asztaltenisz elemeit ötvöző teqball sportág és a helyi közösségek fejlődéséhez is hozzájárulhat 

ez az adomány, amiért köszönetet mondott a képviselő. 

 

Felvételik közben, érettségik előtt – Andruskó Imrét kérdeztük 
2025. május 6. – Ma7  

Beindult a tavaszi nagyüzem a középiskolákban. Tegnap kezdődtek a felvételik, május végétől 

pedig a diákok érettségi vizsgát tesznek. Sok helyütt a jövő pénteken már elballagnak a 

végzősök, hogy azután az akadémiai hetet (felkészülést) követően, számot adjanak tudásukról 

a vizsgabizottság előtt. Andruskó Imrével, a komáromi Selye János Gimnázium igazgatójával, 

oktatási szakemberrel beszélgettünk. „Tegnap azok tettek felvételi vizsgát, akik az első helyen 
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nevezték meg gimnáziumunkat a kiválasztott középiskolák között, jövő héten hétfőn pedig 

azok, akik másodikként. A törvény úgy fogalmaz, hogy a felvételik eredményét május 16-án, 

vagyis jövő héten pénteken tehetjük közzé. Hozzánk 150-en jelentkeztek, az első körben több 

mint száz diák felvételizett, tízen jó eredményeiknek, a sikeres Tesztelés9-nek köszönhetően 

már felvételt is nyertek. Idén 120 diákot vehetünk fel, ami a négy osztályt jelent, és engedélyt 

kaptunk nyolcéves képzésre is, abba az osztályba 17-es diáklétszámot kaptunk. Az oda 

jelentkező ötödikesek is ugyanúgy felvételiznek, mint a kilencedikesek. Aki betegség miatt most 

nem tud felvételizni, annak az iskola pótidőpontot biztosít” – mondja el. 

 

Idén is lesz Több mint szomszéd! Pozsonyban 
2025. május 6. – Felvidék.ma  

Immár 11. alkalommal kerül megrendezésre a Több mint szomszéd – Magyar Kulturális Hét 

elnevezésű programsorozat Magyarország Nagykövetsége Pozsony és a Liszt Intézet Pozsony 

szervezésében. Idén 2025. június 9-15-e között valósul meg a hétfőtől szombatig tartó 

rendezvénysorozat, melynek részeként operettgálával, balettelőadással, fotókiállítással, 

szimpóziummal, szabadtéri pop-up kiállítással és sok más eseménnyel készülnek a magyar 

kultúra iránt érdeklődők számára. A hét második felében pedig – a tavalyi évhez hasonlóan – 

fergeteges koncertekkel és magyar termelői ill. kézműves vásárral várják az éreklődőket a 

pozsonyi Fő téren, mely a Bumerang s.r.o. – Balla Igor és csapata – szervezésében valósul meg. 

„A rendezvényfolyam célja, hogy a magyar kultúra csúcsteljesítményeit bemutassuk és 

megismertessük a szlovák közönséggel, és természetesen a magyar közösség számára is 

szeretnénk nívós programokat hozni” – szögezte le Venyercsan Pál, a pozsonyi Liszt Intézet 

igazgatója. 

                  
Dr. Pásztor Bálint: Kőkemény, vegytiszta politika az, ami hónapok óta Szerbiában 

zajlik 
2025. május 6. – Pannon RTV 

A VMSZ elnöke arról is beszélt, hogy reméli, hogy a nemzeti tanácsok koordinációs testülete 

újra jelöli a Pannon RTV korábbi igazgatóját, a magyar érdekeltségű Bodzsoni Istvánt a REM 

tagjának. Vannak már párbeszédre utaló kezdeményezések, mégsem találja a jó szándék 

jelének a tüntetők legújabb követelését, miszerint rendkívüli parlamenti választásra van 

szükség, miután már megalakult az új kormány – erről beszélt a Szabadkai Magyar Rádió 

reggeli műsorában dr. Pásztor Bálint. A VMSZ elnöke szerint az, ami hónapok óta Szerbiában 

zajlik, kőkemény, vegytiszta politika. A pártvezető arról is szólt, hogy az elsők között nevezték 

ki a VMSZ régi-új államtitkárait. Az elsők között nevezték ki április végén a Vajdasági Magyar 

Szövetség államtitkárait Szerbiában. Személyi változás nincs, mind a nyolc VMSZ-es 

államtitkár folytatja a munkáját. 
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Szabadka rendőrfőnökével tárgyal ma dr. Pásztor Bálint a csantavéri 

közbiztonságról 
2025. május 6. – Pannon RTV 

Amennyiben nem történik előrelépés az ügyben, akkor a témát a VMSZ képviselői hamarosan 

felhozzák a parlamentben is, és a belügyminiszterrel is beszélni fognak - emelte ki a politikus. 

Közbiztonság szempontjából időről időre katasztrofálissá válik a helyzet Csantavéren, és ez 

ellen tenni kell valamit – erről beszélt az SZMR Napindítójában dr. Pásztor Bálint. A VMSZ 

elnöke elmondta, a cél, hogy a normalitás visszatérjen erre a településre is, éppen ezért 

Szabadka VMSZ-es alpolgármestere, Góli Csilla és képviselő-testületi elnöke, Gyivánovity 

Dániel a múlt héten egyeztettek a település vezetőivel, a különböző állami szervek és a 

rendőrség képviselőivel. Dr. Pásztor Bálint az ügyben ma folytat megbeszélést Szabadka 

rendőrfőnökével, hogy a lehető legrövidebb időn belül megnyugtató megoldás szülessen. 

Amennyiben nem így lesz, akkor a témát a VMSZ képviselői hamarosan felhozzák a 

parlamentben is, és a belügyminiszterrel is beszélni fognak. 

 

A szülőföldön tanulás bástyája a 10 éves újvidéki Európa Kollégium 
2025. május 6. – Pannon RTV 

Újvidéken, a város nyüzsgő központjától csak néhány percnyire, egy különleges intézmény 

nyitotta meg kapuit a vajdasági magyar fiatalok előtt. Ez az idén 10 éves Európa Kollégium, 

ami több mint egy diákotthon, ugyanis az elmúlt évek során a magyar közösség egyik 

meghatározó bástyájává nőtte ki magát, ahol nemcsak lakni lehet, hanem fejlődni, közösséget 

építeni és szülő-földön tanulni. A kollégium célja, hogy támogassa a magyar fiatalokat egyetemi 

tanulmányaik során, és hozzájáruljon ahhoz, hogy szülőföldjükön boldogulhassanak. Otthonos 

környezetet, közösséget és biztonságot kínál jelképes összegért. A közösség ereje fontos 

szerepet játszik az itt élő diákok életében, egymást segítik, és együtt fejlődnek nemcsak 

szakmailag, hanem emberileg is. A programok nem csak a tanulásról szólnak. A kollégium 

rendszeresen szervez közéleti esteket, ahol ismert szakemberek, előadók és művészek osztják 

meg tapasztalataikat az érdeklődőkkel. 

 

Több mint száz sikeres pályázóval írták alá a szerződést Magyarkanizsán 
2025. május 6. – Pannon RTV 

A nyertesek a tavaly évben kiírt energiahatékonysági pályázat feltételeit teljesítették jól, és így 

összesen 20 millió 700 ezer dinár került szétosztásra. A pályázók leginkább a nyílászárók 

cseréjére adták át kérelmüket, de sokan igényelték a gázkazánok cseréjét is, valamint egyre 

nagyobb az érdeklődés a napelemes rendszerek iránt is. Az oromi Pósa Lóránt az utóbbira 

pályázott. A befektetés összege összesen 800 ezer dinárt tesz ki, melynek felét a pályázatból 

biztosította. „Első alkalommal pályázunk ezen a pályázaton, és nagyon nagy segítségnek 

értékeljük az egészet mert önmagunktól nem biztos, hogy ezt a befektetést véghez tudtuk volna 

vinni.” A energiahatékonysági pályázat 2024-ben lett kiírva, melyre 112-en adták át a kérelmet. 

106-an feleltek meg az előírásoknak. Mivel a többség sikeresen pályázatot, így a szerb 
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energetikai minisztérium és az önkormányzat is megduplázta a támogatási összeget. Így 20 

millió 700 ezer dináros támogatási keretösszegről beszélhetünk. 

 

Német László bíborost esélyes pápajelöltnek tartják 
2025. május 6. – Pannon RTV 

Német László bíborost az új pápajelöltek szűk körében emlegeti a világmédia - közölte a 

Belgrádi Főegyházmegye. A pápaválasztás, vagyis a konklávé holnap veszi kezdetét, melyen 

Német bíboros a katolikus egyház történetének első szerbiai választó bíborosaként vesz részt. 

Az érsekség arról számolt be, hogy egy német magazin nagyjából tíz lehetséges pápajelöltet 

emleget, köztük van Német László is. A belgrádi érsekség egyes külföldi médiumok írásaira is 

rámutat, melyek szerint Német László hidat képez kelet és nyugat között, és párbeszédre való 

hajlandósága, valamint a katolikus egyházról alkotott elképzelése közel áll Ferenc pápáéhoz. 

                   
Magyar sportdiplomaták jártak Kárpátalján 
2025. május 6. – MTI, Nemzeti Sport, Mandiner, KISZó 

A Magyar Sport Napján Gyurta Dániel vezetésével Kárpátalján teqball asztalokat adott át az 

ungvári női kézilabdaklub és a beregszászi II. Rákóczi Ferenc főiskola számára a Külgazdasági 

és Külügyminisztérium Sportdiplomáciai Főosztályának küldöttsége, amelynek tagjai a helyi 

sport- és intézményvezetőkkel is tárgyaltak a további együttműködés és támogatás 

lehetőségeiről. A magyar sportdiplomaták látogatásuk első állomásán, az ukrán női kézilabda-

bajnokság szuperligájának második helyén álló Kárpáti kézilabdaklub Ungvár mellett található 

központjának adományoztak egy teqball asztalt. Gyurta Dániel olimpiai, világ- és Európa-

bajnok úszó az adománylevél ünnepélyes átnyújtásakor emlékeztetett rá, hogy idén immár 25. 

alkalommal került sor a Magyar Sport Napjának megünneplésére, és komoly jelentősége van 

annak, hogy éppen ezen a napon adták át Ungváron ezt a magyar sporttalálmányt. 

 

A múlt hangja ma is szól 
2025. május 6. – karpataljalap.net 

Május 5-én méltóságteljes megemlékezéssel tisztelegtek a magyar színjátszás egyik legnagyobb 

alakja, Fedák Sári emléke előtt halálának 70. évfordulóján Beregszászban. A Kárpátaljai 

Megyei Magyar Drámai Színház szervezésében zajló esemény nemcsak a primadonna életútját 

idézte fel, hanem a művészet és az emlékezés közösségi erejét is kiemelte. Csendes, mégis 

méltóságteljes koszorúzással vette kezdetét a megemlékezés. Először a Kárpátaljai Református 

Egyházkerület Püspöki Hivatalának falán elhelyezett emléktáblát koszorúzták meg a 

résztvevők – a kastélyt a híres magyar primadonna, a beregszászi születésű Fedák Sári (1879–

1955) építtette szüleinek. 
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Kárpátalján alkotnak a Magyar Művészeti Akadémia tagjai 
2025. május 6. – Karpat.in.ua 

A Magyar Művészeti Akadémia tagjai ezúttal Kárpátalján, a festői Szentmiklósi művésztelepen 

gyűltek össze egy különleges alkotótábor keretében. A Pro-Arte Munkács civil szervezet által 

szervezett program a művészek közötti határon túli együttműködést is erősíti. Az itt készült 

művek május 14-én a Munkácsy Mihály Magyar Házban lesznek láthatók. 

  

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. május 6. – Kossuth Rádió 

 

A belgrádi várban román nacionalisták meggyalázták a nándorferhérvári csata emlékművét. A 

Magyar Nemzeti Tanács bűnvádi feljelentést tesz a magyar nemzeti kisebbség elleni 

gyűlöletkeltés bűncselekménye miatt. Az esetről Ternovácz István számol be. 

 

Oktatási kerekasztal összehívásáról és egy memorandum aláírásáról tárgyalt Tomáš Drucker 

oktatásügyi miniszterrel Pandy Péter, a Magyar Szövetség Országos Tanácsának az elnöke. A 

kerekasztalt nyáron a Magyar Szövetség szervezheti.  Az OT elnöke szerint az a cél, hogy a 

szaktárca Kisebbségi Oktatási Tanácsa, az egyes régiók és a szlovákiai magyar 

pedagógusszakma közösen keresse meg a legjobb megoldásokat ahhoz, hogy a magyar iskolák 

életképesek legyenek. A miniszter és a magyar politikus találkozójának az apropóját azonban a 

Kassai Márai Sándor Magyar Gimnázium és az Ipari Szakközépiskola összevonásának az 

elhalasztása adta. Pandy Pétert Haják Szabó Mária kérdezte. 

 

Megalakításának 25. évfordulóját ünnepli a Kárpátaljai Magyar Diákok és Fiatal Kutatók 

Szövetsége, amely az Ungvári Nemzeti Egyetem magyar hallgatóinak érdekvédelmi szervezete. 

Az évforduló alkalmából ünnepi összejövetelt tartottak. Somogyi Dorina, a Kárpátaljai Magyar 

Diákok és Fiatal Kutatók Szövetségének elnöke azt hangsúlyozta, hogy a cél negyed évszázad 

alatt sem változott: közösséget építeni és minden segítséget megadni az ungvári egyetem 

magyar hallgatóinak. Iváncsik Attila összeállításában Somogyi Dorinát halljuk elsőként. 

 

Felvidéki diákok és helyi önkéntesek összefogásával új zöldövezetet alakítottak ki a székelyföldi 

Csíkszenttamáson. A karvai Kereskedelmi, Szolgáltatóipari és Vidékfejlesztési Szakközépiskola 

tanulói a két hét alatt, délutánonként Székelyföld természeti és kulturális értékeivel is 

megismerkedhetnek, miközben a délelőtti, kertészeti munkálatokat szakmai gyakorlatnak is 

beszámítják nekik. Csíkszeredai tudósítónk, Bíró István összeállításában a kezdeményezés 

hátteréről és a résztvevők élményeiről is hallhatnak. 
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Kocsis Rudolf szobrász, restaurátor, egyetemi oktató volt a temesvári Közéleti kávéház 

vendége. Ő az, aki ismét felállította a hosszú várfogságból szabadult Szabadság-szobrot vagy az 

aradi színház épülete előtt álló Szentháromság-szobrot. Köztéri alkotásai közül a Kultúrpalota 

lépcsőjén álló Szántai Lajos egész alakos szobrára a legbüszkébb. Szüleitől örökölte a tanítás 

szeretetét, jelenleg ő az egyetlen magyar szobrász professzor Romániában. Gyakran mintáz 

meg természeti formákat és hobbi szinten a borászattal is szívesen foglalkozik. Kocsis Rudolfot 

Lehőcz László kérdezte. 

 

Ahogy nem löki el a gyermekét az édesanyja magától, ugyanúgy nem taszíthatja el az 

anyaország magától az anyaszentegyházat sem, - hangoztatta Nagy János a Miniszterelnöki 

Programirodát vezető államtitkár a felvidéki Abaújszinán tartott református hálaadó 

istentiszteleten, ahol az elmúlt tíz év magyarországi támogatásaiért adott hálát a Szlovákiai 

Református Keresztyén Egyház. Az eseményről Bartók Csaba tudósít. 


